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Aan de dames en heren, 

leden van de gemeenteraad 

ONDERWERP  DATUM  BIJLAGEN  

Motie Introductie hardplastic statiegeldbekers 

evenementen per 1 januari 2024 
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Verz. 21 april 2023 

 Brieven Circumflex en 

KHN Maastricht en Heuvelland 

 

BEHANDELD DOOR  TELEFOONNUMMER  ONZE REFERENTIE  

JMF (Jeanny) Hermens  043 350 5225  2023.02037  

E-MAILADRES  FAXNUMMER   UW REFERENTIE  
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Op 28 februari is door SP, MOED, GroenLinks en PvdD een motie ingediend met als onderwerp  
‘Introductie hardplastic statiegeldbekers evenementen per 1 januari 2024’.  
In de motie wordt het college het volgende opgedragen: 

1. per 1 juli 2023 een verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers bij evenementen in de 
gemeente Maastricht op te nemen in de daartoe bestemde lokale regelgeving; 

2. ruim vóór 1 juli 2023 met ondernemers en organisatoren van evenementen binnen de 
gemeente Maastricht tot concrete afspraken te komen over het verdwijnen van plastic 
wegwerpbekers bij evenementen en deze te vervangen door een systeem van hardplastic 
statiegeldbekers, en de verdeling van de daarmee gepaard gaande kosten en baten; 

3. hierbij de expertise en ervaringen van andere evenementen, zoals die in het voorgaande 
genoemde, en externe partijen als leidraad te nemen; 

4. vóór 1 januari 2024 tot een stadsbreed evenementenbeleid te komen voor de periode 2024 – 
2030 op basis waarvan alle evenementen binnen de gemeente Maastricht verplicht circulair 
en duurzaam georganiseerd moeten worden. 

 
Met de toezegging de raad voor 25 april via een raadsinformatiebrief te informeren over wat mogelijk 
en onmogelijk is ten aanzien van het opnemen van een verbod op het gebruik van plastic 
wegwerpbekers bij evenementen in de lokale regelgeving per 1 juli aanstaande, bericht ik u als volgt. 
 
 
Ad.1. 
Per 1 juli 2023 een verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers bij evenementen in de 
gemeente Maastricht op te nemen in de daartoe bestemde lokale regelgeving; 
 
Het verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers is vastgelegd in het besluit van 17 juni 2021, 
te weten ‘Besluit kunststofproducten voor eenmalig gebruik’, houdende regels inzake aangewezen 
kunststofproducten voor eenmalig gebruik, producten van oxo-degradeerbare kunststoffen en 
kunststofhoudend vistuig en houdende wijziging van het Besluit beheer verpakkingen 2014. 
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Hier zijn twee categorieën en ingangsdata te onderscheiden: 
Vanaf 1 juli 2023 geldt er landelijk een verbod op wegwerp plastic voor to-go artikelen.  
Vanaf 1 januari 2024 moeten evenementenorganisatoren bekers en voedselverpakkingen 
hergebruiken of hoogwaardig recyclen. 
 
Voor consumptie ter plaatse gelden voor de organisatoren van evenementen en horecaondernemers 
3 opties aan drinkbekers: 

1. Alleen wegwerpverpakkingen gebruiken zonder plastic. 

2.  Herbruikbare verpakkingen en drinkbekers gebruiken.  

3.  Eenmalig plastic verpakkingen en drinkbekers gebruiken, mits je als ondernemer ervoor zorgt dat 
deze verwerkt worden in een systemen met hoogwaardige recycling (het materiaal kan weer terug 
komen als voedselcontactmateriaal).Voor drinkbekers geldt een 75 % hoogwaardige recycling in 
2024 oplopend tot 90 % hoogwaardige recycling in 2027.  

 
Het Besluit kunststofproducten voor eenmalig gebruik (ministeriële regeling) is de minimumvereiste. 
Als er dus lokaal strengere, gemeentelijke verordeningen zijn (of worden opgesteld) met betrekking 
tot het gebruik van plastic bekers en voedselverpakkingen, dan gelden de strengere, lokale eisen 
vanuit de desbetreffende gemeente. Een gemeente kan dus bepalen dat alleen herbruikbare bekers 
zijn toegestaan in de APV of de evenementenverordening. Daarnaast kan in de voorwaarden van de 
vergunningverlening een eis worden opgenomen om gebruik te maken van hard cups of juist soft 
cups. Voor carnaval is het denkbaar dat gebruik gemaakt gaat worden van één systeem (òf soft cups 
òf hard cups). Dan kan bij het verlenen van de vergunning voor de buitenbar (= evenementen- 
vergunning) de verplichting opgenomen worden om van dat systeem gebruik te maken.  
 
Het is echter te vroeg om dit verbod voor 1 juli op te nemen in lokale regelgeving. De keuze hierin 
moet nog gemaakt worden en kent de nodige praktische aandachtpunten zoals ook blijkt uit de 
reacties van circumflex en de KHN Maastricht en Heuvelland (zie bijgevoegde brieven van 27 maart 
en 22 maart 2023). De datum om vóór 1 juli tot concrete afspraken te komen met evenementen-
organisatoren en horecaondernemers in de stad, is voor deze branches niet haalbaar. In de brief van 
de KHN Maastricht & Heuvelland is tevens te lezen dat de betreffende ondernemers/organisatoren 
momenteel wel al druk doende zijn met de voorbereidingen om vanaf 1 januari 2024 te voldoen aan 
de gestelde wettelijke eisen. 
 
 
Ad. 2 
Ruim vóór 1 juli 2023 met ondernemers en organisatoren van evenementen binnen de gemeente 
Maastricht tot concrete afspraken te komen over het verdwijnen van plastic wegwerpbekers bij 
evenementen en deze te vervangen door een systeem van hardplastic statiegeldbekers, en de 
verdeling van de daarmee gepaard gaande kosten en baten; 
 
Voor evenementen betekenen de nieuwe eisen concreet dat er alleen nog gebruik gemaakt mag 
worden van herbruikbare bekers of recyclebare PET-bekers, mits deze gefaseerd voor 75-90% 
gerecycled kunnen worden.  Biologische afbreekbaar materiaal is ook toegestaan maar is concreet 
geen optie omdat hier nog geen praktisch bruikbare vorm voor is ontwikkeld. 
 
Lokaal is er sinds 2021, vooruitlopend op de landelijke wetgeving, een uitvoeringsregel waarbij 
‘grotere’ evenementen (B en C evenementen) een circulair drinkbekersysteem moeten hebben. We 
maken met organisatoren afspraken over de inzet van een dergelijke circulair systeem. Dit 
vooruitlopend en in lijn met de landelijke wetgeving die per 1 januari 2024 ingaat.  
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Deze maken dan ook veelal gebruik van een circulair drinkbekersysteem. Mede door corona en de 
impact hiervan op de bedrijfsvoering van evenementenorganisatoren, gecombineerd met een 
beperkte marktontwikkeling op dit gebied, is de invoering voor de kleinere evenementen nog niet 
volledig geïmplementeerd. De rest van 2023 zal worden ingezet op kennisdeling, 
informatievoorziening en inzet van financiële middelen om organisatoren te ondersteunen..  
 
Ook voor ondernemers geldt, wanneer zij onderdeel uitmaken van een evenement zoals carnaval dat 
ook zij alleen nog gebruik mogen maken van herbruikbare bekers of recyclebare PET-bekers. 
Met de ondernemers zijn we dan ook vanaf aanvang 2023 in gesprek om tot afspraken te komen en 
te ondersteunen door kennisdeling, bewustwording, informatie en eventueel financieel 
ondersteuning. Inmiddels is ook een werkgroep met een vertegenwoordiging van 
horecaondernemers geformeerd om nader te onderzoeken welke beker de beste optie is. (Zie ook 
brief KHN Maastricht & Heuvelland en KNH Zuid-Limburg) 
 
 
Ad.3 
Hierbij de expertise en ervaringen van andere evenementen, zoals die in het voorgaande genoemde, 
en externe partijen als leidraad te nemen; 
 
We hebben naar de expertise en ervaringen van zowel lokale evenementen als andere  gemeenten 
gekeken. Het gebruik van soft- dan wel hardcups is niet eenduidig. In Den Bosch bijvoorbeeld is een 
pilot gedraaid tijdens verschillende evenementen waaronder carnaval. Via de evenementen-
vergunningen is het hardcup systeem ‘opgelegd’ met een lange aanloopperiode om draagvlak en 
commitment te krijgen bij horecaondernemers. Bij de zomerfeesten in Nijmegen (800.000 1.000.000 
bezoekers per jaar) daarentegen hebben ze recyclebare bekers gebruikt. 
Voor de diverse keuzes zijn voor- en nadelen te benoemen waarbij de uitwerking verder gaat dan 
enkel de inzet van een andere drinkbeker. Denk hierbij aan logistieke aanpassingen, inzet van meer 
en/of ander personeel, inrichten van spoelstraten (bij hard cups) of afval verwerkingspunten (bij soft 
cups), inrichten statiegeldsysteem en de communicatie over het te gebruiken systeem. Zie ook de 
bijgevoegde brieven van Circumflex en KHN. 
 
 
Ad.4  
Vóór 1 januari 2024 tot een stadsbreed evenementenbeleid te komen voor de periode 2024 – 2030 
op basis waarvan alle evenementen binnen de gemeente Maastricht verplicht circulair en duurzaam 
georganiseerd moeten worden. 
 
Zowel binnen het evenementenbeleid dat onderhevig is aan actualisering, alsook binnen het 
programma van circulaire economie hebben circulariteit en duurzaamheid de volledige aandacht en 
zal op basis van de landelijke wetgeving doorontwikkeling plaatsvinden. 
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Conclusie 
Een verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers bij evenementen en horecaondernemers is 
niet haalbaar voor 1 juli 2023, het is eenvoudig te vroeg om een keuze te maken. Ik ben ervan 
overtuigd dat in gezamenlijkheid met de organisatoren van evenementen en horecaondernemers 
voor 1 januari 2024 tot een goede keuze kan worden gekomen om dit vervolgens op te nemen in 
onze lokale regelgeving. 
 
Gelet op het bovenstaande wordt de motie ontraden. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
 
 
 
John Aarts, 
Wethouder Mobiliteit, Stadsbeheer, Duurzaamheid en Hospitality 
 



       Maastricht, 27 maart 2023 

 

 

Onderwerp: Verslag SV Circumflex over pilot gebruik hardcups in de sociëteit 

 

Geachte Mevrouw Hermens, 

 

Naar aanleiding van de Klankbordgroep Horeca, gehouden op donderdag 16 maart, sturen wij u dit 

verslag. Drie jaar geleden heeft SV Circumflex een pilot gedraaid met betrekking tot het gebruik van 

hardcups op de sociëteit. Tijdens de laatste Klankbordgroep werd ons gevraagd om hier een klein verslag 

met de voor- en nadelen over te schrijven. Deze punten zullen wij hieronder uiteenzetten. Wellicht kan 

het meegenomen worden in het vervolg van de motie over de introductie van hardplastic 

statiegeldbekers evenementen per 1 januari 2024. 

 

Voordelen 

 
Duurzaamheid 

 

Het grootste voordeel en de reden van onze pilot is de herbruikbaarheid van hardcups. Hardcups zijn 

recyclebaar en zorgen ervoor dat er niet op dagelijkse basis duizenden plastic wegwerpbekers worden 

weggegooid. Zeker voor een evenement op straat (zoals carnaval of de INKOM) is dit van groot belang, 

aangezien de kans hier groter is dat het plastic zwerfafval wordt en wellicht in de Maas belandt. 

 

Het gebruik van hardcups met een inleversysteem resulteert in een schoner terrein. We hebben reeds 

gezien dat dit op afgesloten terreinen (bijvoorbeeld festivalterreinen) enorm goed werkt. Na afloop van 

de evenementen ligt er aanmerkelijk minder afval op het terrein. Buiten het feit dat dit goed is voor het 

milieu, zorgt dit ook voor minder schoonmaakkosten. 

 

 

Nadelen 
 

Veiligheid 

 

De hardcups liggen met enige regelmaat op de grond in de sociëteit en dat kan voor gevaarlijke situaties 

zorgen. Hardcups zijn lastiger te breken, dus als mensen erop gaan staan, bestaat de kans dat men hun 

voet verzwikt of uitglijdt. In de gevallen dat de hardcups breken zorgt dit ook voor gevaarlijkere 

situaties, omdat deze stukken hard plastic alle kanten opschieten. Dit kan zorgen voor lelijke wonden 

vergelijkbaar aan glasscherven. 

 

Kosten 

 

Plastic wegwerpbekers zijn vele malen goedkoper dan hardcups (en vaak zelfs gratis, afhankelijk van 

de leverancier). De huidige prijs van 200 wegwerpbekers bij onze leverancier Bavaria is 123,20 euro. 

Uiteraard vallen deze kosten gedeeltelijk weg bij hardcups, omdat deze meerdere keren gebruikt kunnen 

worden. Echter zit hier door de hoge eisen van schoonmaak een limiet op, en zijn hardcups daarmee 

vaak duurder nog dan wegwerpbekers.  



 

 

 

Schoonmaak 

 

Uit onze pilot is namelijk gebleken dat de bekers na 5-7 keer gebruiken beschimmeld raken. Dit komt 

doordat de bekers slecht schoon te maken zijn in de wasbak/spoelbak (waar men normaliter glazen 

schoonspoelt). Ze dienen daarom schoongemaakt te worden met een speciale spoelmachine. De kosten 

hiervoor zijn rond de duizend euro en deze machine is uitsluitend voor hardcups en glazen te gebruiken 

i.v.m. hygiëne. Daarnaast is het voor te stellen dat er tijdens een evenement met honderden bezoekers 

ook duizenden bekers worden gebruikt. Na sluiting wordt het een bijna onmogelijke opgave om alle 

hardcups door een spoelmachine te halen. Zeker als de capaciteit van de machine rond de 20-30 bekers 

per spoelbeurt ligt, wat ook vaak het geval is. Dit komt neer op extra personeelskosten voor de 

horecagelegenheid. 

 

Duurzaamheidsrapport Bavaria 

 

Ten slotte heeft Bavaria op eigen initiatief in 2020 een duurzaamheidsrapport laten opstellen over de 

voordelen van de hardcups. Hieruit is geconcludeerd dat de bekers niet beter zijn voor het milieu dan de 

wegwerpbekers. Dit komt omdat de bovengenoemde spoelmachines ontzettend veel water verbruiken 

voor het schoonmaken van de bekers. Dit is ook de reden dat Bavaria is gestopt met de verkoop van 

hardcups. 

 

Om bovenstaande nadelen hebben wij in 2019-2020 besloten om te stoppen met deze pilot en terug te 

gaan naar wegwerpbekers. Naar onze mening zijn bovenstaande nadelen nog niet opgelost en zijn 

hardcups dus (nog) geen goede vervanging voor de wegwerpbekers en kan er wellicht beter gekeken 

worden naar een manier om wegwerpbekers goed te recyclen en eventuele inlever punten te creëren 

zodat het niet bij het andere vuil wordt weggedaan.  Het staat buiten kijf dat er een alternatief gevonden 

dient te worden voor wegwerpplastic, dat op dit moment niet of nauwelijks recyclebaar is.  

 

 

Wij hopen dat u iets heeft aan ons bovenstaande verslag en zijn benieuwd naar de verdere uitkomsten! 

 

Bij verdere vragen kunt u altijd een van ons mailen of bereiken via de vaste telefoon (043-3251088). 

 

Met vriendelijke groet, 

 
Anne Smid                                                                               

Commissaris Sociëteit h.t. 

E: societeit@circumflex.nl 

Loek Goslinga 

Voorzitter h.t. 

E: voorzitter@circumflex.nl 
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Gemeente Maastricht 

T.a.v. de gemeenteraad 

Postbus 1992 

6201 BZ Maastricht 

 

Maastricht, 22 maart 2023 

Onderwerp: Motie 28 februari 2023: Introductie hardplastic statiegeldbekers evenementen 

per 1 januari 2024. 

Reactie Koninklijke Horeca Nederland (KHN) Maastricht & Heuvelland 

 

Geacht gemeenteraadslid, 

Het is te vroeg om per 1 juli 2023 een verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers bij 

consumptie ter plaatse bij evenementen in de gemeente Maastricht op te nemen in de 

daartoe bestemde lokale regelgeving. Een dergelijke aanscherping zoals voorgesteld in de 

motie is voor de horeca onwenselijk. Een verbod op plastic wegwerpbekers zoals in de motie 

omschreven is echter ook niet aan de orde dit ligt iets genuanceerder. 

 

 De regels voor single used plastic worden gefaseerd ingevoerd door de rijksoverheid. 
Vanaf 1 juli 2023 wordt single used plastic voor “to go” aan banden gelegd. Vanaf 1 
januari 2024 wordt single used plastic voor consumptie ter plaatse aan banden 
gelegd.  

 Plastic wegwerpbekers en – maaltijdverpakkingen worden aan banden gelegd. Dit 
betekent geen verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers zoals in de motie 
wordt omschreven. Herbruikbaar wordt de norm. 

 Er is een werkgroep van horecaondernemers en de gemeente Maastricht opgericht 
om samen te overleggen om de juiste keuze te kunnen maken tussen de 3 mogelijke 
opties voor single used plastic voor consumptie ter plaatse. Voor buiten evenementen 
(zoals o.a. carnaval) moeten in de gemeente Maastricht door de ondernemers en de 
gemeente Maastricht collectief goede afspraken en afwegingen worden gemaakt. Op 
het moment dat er een keuze is gemaakt kan de bestemde lokale regelgeving 
worden aangepast. 
 
 

Vanaf 1 januari 2024 zijn er voor single used plastic voor consumptie ter plaatse 3 opties 

waar uit een keuze kan worden gemaakt: 

1. Alleen wegwerpverpakkingen gebruiken zonder plastic. 
2. Herbruikbare verpakkingen en drinkbekers gebruiken. 
3. Eenmalig plastic verpakkingen en drinkbekers gebruiken, mits je als 

ondernemer ervoor zorgt dat deze verwerkt worden in een systemen met 
hoogwaardige recycling (het materiaal kan weer terug komen als 
voedselcontactmateriaal).Voor drinkbekers geldt een 75 % hoogwaardige 
recycling in 2024 oplopend tot 90 % hoogwaardige recycling in 2027. 
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Optie 1: Alleen wegwerpverpakkingen zonder plastic 

- Consumpties schenken in een verpakking zonder plastic is op dit moment eigenlijk alleen 

mogelijk in glas. Glasgebruik tijdens buitenevenementen is onwenselijk gezien de veiligheid 

op straat en de gemeentelijke regelgeving. Dit is jaren geleden door de gemeente Maastricht 

besloten. Kartonnen drinkbekers hebben een plastic coating, zonder deze coating is het niet 

mogelijk om uit een kartonnen beker te drinken, dit gaat lekken. 

 

Optie 2:Herbruikbare verpakkingen en drinkbekers gebruiken 

- Bij herbruikbare verpakkingen en drinkbekers komen hardcups in beeld voor consumptie ter 

plaatse. Issues om rekening mee te houden bij hardcups zijn: 

• De hoge aanschafkosten/ investeringen. 

• Statiegeld (extra handelingen). 

• De enorme voorraad bekers die aangekocht moeten worden door de ondernemers. 

• De enorme opslagcapaciteit en ruimte welke voor deze voorraad nodig is (extern). 

• Hardcups kunnen voor opslag maar ook aan te bevelen tijdens gebruik alleen warm 
gereinigd worden i.v.m. schimmelvorming (investering reinigingsapparatuur)  

• Als hardcups op straat komen te liggen zijn deze zeer gevaarlijk. Ze rollen en ze 
breken niet. 

• Mochten ze breken door extreme druk dan zijn ze net zo gevaarlijk als glasscherven. 

• Bij achter gebleven bekers op straat is reiniging door de stadsreiniging lastiger. 
 

Optie 3: Eenmalig plastic verpakkingen en drinkbekers gebruiken, mits je als 

ondernemer ervoor zorgt dat deze verwerkt worden in een systemen met 

hoogwaardige recycling (het materiaal kan weer terug komen als 

voedselcontactmateriaal) 

• Aanschafkosten blijven ongeveer hetzelfde als op dit moment. 

• Geen extra externe opslag nodig. 

• Geen extra reinigingskosten. 

• Statiegeld (extra handelingen) 

• Gebruikte bekers zuiver verzamelen (inzamelpunten/ achter de bar). 

• Perscontainers. 

• Geen gevaar voor scherven, veilig. 

• Stadsreiniging kan na afloop van het evenement het weinige op straat achter 
gebleven zachte niet zuivere plastic makkelijk opruimen (max 25 % van de totale 
bekers). 

 

De aandachtspunten van de diverse opties zoals hierboven genoemd zullen zoals te 

verwachten tijdens de overleggen nog meer in detail moeten worden uitgewerkt om een 

juiste beslissing te nemen. 
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Laten we vooral niet vergeten dat menig horeca ondernemer na de corona periode op dit 

moment nog steeds niet de financiële middelen heeft tot extra investeringen. De huidige 

prijsstijgingen ( huur, energiekosten, loonstijgingen, stijging gemeentelijke belastingen etc.) 

zetten de toch al geringe marges onder grote druk. KHN Maastricht & Heuvelland zou dan 

ook graag zien dat horecaondernemers een financiële tegemoetkoming kunnen krijgen voor 

de extra kosten die ze moeten maken voor deze nieuwe regels. 

 

Het is onwenselijk om per 1 juli 2023, vooruitlopend op een weloverwogen keuze van de 

werkgroep, om de lokale regelgeving aan te passen op het gebruik van single used plastic 

voor consumptie ter plaatse bij evenementen (hardcups zoals in de motie wordt voorgesteld).  

Het is eenvoudig weg te vroeg. Er is nog geen keuze gemaakt tussen de opties door de 

horecaondernemers, en de gemeente Maastricht in een faciliterende rol, welke optie het best 

past bij de horecaondernemers en de gemeente Maastricht.  

Laten ons eerst een weloverwogen keuze maken en dan kijken hoe dit kan worden 

opgenomen in de daartoe bestemde lokale regelgeving. Op een aantal plekken in het land 

lopen pilots waarvan het goed is om de ervaringen en de expertise mee te laten wegen in de 

uiteindelijke keuze. 

 

Wij verzoeken u om de motie te laten vervallen en niet aan te nemen. Mochten er vragen zijn 

neemt u gerust contact met onderstaande contactpersonen 

 

Met vriendelijke groet, 

 

John Paulus 

Voorzitter KHN Maastricht & Heuvelland 

maastrichtenheuvelland@khn.nl 

 

 

Hellen Massen 

Regiomanager KHN Zuid Limburg 

h.massen@khn.nl 

telnr.06-10714234 

 

 

cc. burgemeester en wethouders 

mailto:maastrichtenheuvelland@khn.nl
mailto:h.massen@khn.nl

